

Sommerhuskontaktudvalg

Referat af møde

Den 27. oktober 2016 kl. 16:30-18.00 Administrationscenter Slangerup,
Kongensgade 18, Slangerup, Mødelokale Raadsalen.

MØDEDELTAGERE

Allan Kirkestrup, GF Vellerup Sommerby	Henning Ustrup, GF Gl. Færgegård
Bent Laursen, GF Stormgården	Ove Nielsen, Fællesråd Nord
Bent Olsen, GF Fjordparken	Tina Theilgaard, GF Horsved, afbud
Henning Nørskov, GF Vellerup Sommerby	Lise-Lotte Reimark, Fællesråd Nord
Lars Pedersen, GF Fjordparken	Lillian Brandt, Fællesråd Nord, afbud.
David Kjærgaard, GF Fjordvang	Dennis Møller Andersen, GF Hornsved
	Svend Jønsson, GF Hvilehøj

Fra kommunen: Udvalgsformand Tina Tving Stauning, Afdelingsleder Dorte Søndergaard, Affaldskonsulent Lars Ege Larsen og Mette Eriksen, sekretær.

Dagsorden

Sag nr. 1

[Orientering fra Frederikssund Kommune v/Dorte Søndergaard](#)

Der er i det nye budget afsat penge til at hjælpe med at få lavet undersøgelse af digemuligheder.

I forbindelse med vedtagelse af Frederikssund kommunes Beredskabsplan er der lavet actions card som beskriver hvilke indsatser der skal laves "nu og her" for at minimere skader, i forbindelse med f.eks. forhøjet vandstand.

Under dette punkt gjorde Lars Pedersen fra GF Fjordparken opmærksom på at der nu var kommet en rapport fra NIRAS vedr. digeløsninger, men denne var fejlbehæftet og blevet meget forsinket.

Sag nr. 2

[Indsamling af madaffald i sommerhusområder fra foråret 2017 v/Affaldsteamet.](#)

Lars Ege Larsen gennemgik baggrund for den ny ordning af indsamling af madaffald i sommerhusområderne fra foråret 2017. Frederikssund Kommune

efterlever nationale mål, og vi har været forud med dette i mange år i helårsbeboelser. Der vil blive benyttet max. 12 ton lastbiler til opgaven.

Der blev spurgt, om det fortsat vil være tilladt at kompostere sit affald hjemme i en kompostbeholder, selvom man får en ny beholder til madaffald.

Lars oplyste, at der er en klar miljømæssig gevinst ved at aflevere affaldet fremfor at hjemmekompostere, men at der ikke er planer om et forbud mod at hjemmekompostere.

Omkring poserne oplyste Lars, at man arbejder med pose kvaliteten, herunder større poser. De viste plancher er vedlagt referatet.

Under punktet affald blev der rejst problematikken omkring aflæsning af grenaffald på genbrugspladsen i Jægerspris. Der var et forslag om at man kunne sætte et skilt op, idet folk sætter bilerne ved aflæsning på kryds og tværs. Frederikssund kommune tager fat i Vestforbrændingen omkring dette.

Derudover blev det oplyst at Vestforbrændingens medarbejdere ikke altid bærer veste i Jægerspris.

Der blev spurgt til konkrete placeringer af fremtidige miljøstationer med henvisning til det kort, der indgik i den politiske behandling af stationerne. Lars forklarede, at kortet var en hensigtserklæring, og at der aktuelt arbejdes med at finde de endelige placeringer.

Sag nr. 3

[Information om forskellige aktiviteter for bedre bredbånd /v Bendt Laursen, GF Stormgården.](#)

Bendt spurgte om hvad der gøres i de andre grundejerforeninger. David oplyste at han havde taget fat i forskellige udbydere. David anbefaler man laver et kabellaug, tjek hvem der ejer kablerene. Man har mulighed for internet via satellit. De har i dag super godt bredbånd i Davids område. Allan anbefalede at man spørger f.eks. TDC hvornår man kan få fibernet. TDC har planer alle steder og hvis man rykker kan de måske fremskyndes. Svend fortalte, at de havde stoppet med at gå videre med bedre bredbånd, da de var blevet bedt om at indbetale kr. 2000 hver.

Sag nr. 4

[Vedtagelse af nyt kommissorium for Sommerhuskontaktudvalget. Vedlagt referat.](#)

Sommerhuskontaktudvalget havde en enkelt bemærkning til forslag til ændringerne i kommissoriet, som er: Der skal ske en løbende udskiftning på kredsens eget initiativ. Dette står i det nuværende kommissorium og ikke som foreslået "medlemmerne til sommerhus kontaktudvalget vælges for to år ad gangen".

Det blev aftalt at kommissoriet udsendes og returneres med eventuelle rettelser af grundejerforeninger og formænd for disse.

Sag nr. 5

[Eventuelt](#)

David oplyste at der var klager over de nye bump på Møllevej, de var for høje/skrå. Dorte Søndergård vil undersøge om der mangler det sidste lag asfalt. Tina Tving Stauning fortalte at trafiksikkerheden i forhold til skolerne har en

meget høj prioritet. Og ændring af vejen inkl. bump er godkendt af Movia og politiet.

Svend mente at kommunen "glemmer" at klippe hække ud til offentlige veje, f.eks. Dalby Huse vejen og ved Hyrdevigen og Storgårdsvej.

Det vil hjælpe vores Vej og Park afdeling hvis der indmeldes problemer med hække mod vej og fortov via hjemmesiden www.RapportfraStedet.dk.

Omkring beskæring af hække og beplantning langs vej kan man finde mere i lovene og på kommunens hjemmeside.

Kommunale veje, Vejloven lov nr. 1520 af 27.12.2014, § 87

Private fællesveje, Privatvejsloven nr. 1234 af 4.11.2016, § 61

Link til Frederikssund Kommunes hjemmeside ved klipning af hæk ud til vej:

<http://www.frederikssund.dk/Omraader/By--bolig/din-egendom/haek-hegn-traeer-fortove-og-snerydning/Klipning-af-haek-og-hegn>

Næste møde i Sommerhuskontaktudvalget er torsdag den 27. april 2017.